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Visszatekintő
Válogatás a Zenekar újságban tíz és húsz évvel ezelőtt megjelent cikkekből.

20 éve írtuk 
2003. X. évfolyam 3. szám
2003. április 22-én 10.00 órakor közösen megtar-
totta évi rendes közgyűlését a Magyar Szimfonikus 
Zenekarok Szövetsége,valamint a Magyar Zenemű-
vészek és Táncművészek Szakszervezete.
A közgyűlés napirendje szerint a szakszervezeti és 
művészeti bizottságok küldöttei áttanulmányozták 
az előadó-művészeti törvény tervezetét, és közös ál-
láspontot alakítottak ki.
A tagzenekarok igazgatói megvitatták a hangverseny-
rendezés kapcsán kialakult problémákat.
Az elnökségi beszámolókat egyhangúlag elfogadta a 
Közgyűlés. Ugyancsak egyhangú, pozitív döntés szüle-
tett a Danubia Ifjúsági Szimfonikus zenekar tagfelvéte-
li kérelmérôl. Így a Szövetségünk tagzenekarainak szá-
ma 14-re emelkedett. A hozzászólások során a 
résztvevők kiemelték és méltatták a két szervezet mun-
kájának eredményességét: a rendkívül méltányos bér-
fejlesztések és költségvetési támogatások vonatkozásá-
ban, illetőleg a vidéki zenekarok munkájának 
reflektorfénybe állításának kapcsán. Egy felvetés nyo-
mán a hozzászólók messzemenően egyetértettek a New 
York Times hasábjain megjelent interjúra adott – a két 
szervezet elnökségei által írott – határozott hangú vá-
lasszal.

Egy évtized a múlt és a jövő tükrében 
Jubileumi koncerttel ünnepelte tízéves fennállását a 
Danubia Ifjúsági Szimfonikus Zenekar.  Az együttes 
örömzenélésre összegyűlt fiatalokból alakult, akik az 
első időkben nemhogy honoráriumot nem kaptak, ha-
nem sokszor még a terembérleti díjat is maguk fizették 
ki.  Az eltelt évek alatt azonban a társulat hamar nagy-
zenekarrá vált, olyan együttessé, amely rangos meghí-
vásoknak tesz eleget, sikeres bérleti sorozatokat tart a 
Zeneakadémián, s amely két éve még a Nemzeti Ifjúsá-
gi Zenekar címet is elnyerte. Az ünnepi esztendő alkal-
mából felvételt nyertek a Magyar Szimfonikus Zeneka-
rok Szövetségének tagjai közé. 

Sínen vannak?
A különböző támogatásoknak köszönhetően végre 
nagyjából rendeződött a „legrosszabbul fizetett” együt-
tes, a MÁV Szimfonikus Zenekar anyagi helyzete. Az 
együttes igazgatója, Fenyő Gábor azonban már a folyta-
táson, a következő „pénzszerző akciókon” gondolkozik, 
mert ugyan a megszűnéssel is fenyegető „vészhelyzet-
nek” vége, de még mindig nincs elegendő pénz számos 
fontos dologra, például hangszerekre, minőségi vonókra 
és szállítótokokra. Megoldatlan az együttes elhelyezése 
is, hiszen a mostani otthonukat már régen kinőtték.

10 éve írtuk
2013. XX. évfolyam 3. szám
A kormány nem ígérget, hanem valóban támogatja 
a zenei életet
Az EMMI kulturális államtitkára szerint a mostani, 
közel kétmilliárd forintos plusztámogatás is jelzi, a 
kormány megbecsüli a kultúrát, s ha a gazdaság telje-
sítménye engedi, akkor jövőre ez az összeg növekedni 
fog. Halász János döbbenetesnek tartja, hogy néhány 
önkormányzat éppen a zenei együtteseken spórol, s 
már gondolkozik azon, hogyan lehetne a biztonságos 
működés garanciáit megteremteni.

„Harcolunk, hogy az összeg bázisként szolgáljon”
Hatalmas összegű plusz állami támogatást, közel 2 
milliárd forintot kaptak a zenekarok és énekkarok. 
Az összegből ez alkalommal a vidéki együttesek is ki-
emelten részesültek. Devich János, a Zeneművészeti 
Bizottság elnöke úgy véli, a zenei együttesek helyze-
tét ez a rendkívüli támogatás stabilizálta.

Különvélemények a rendkívüli támogatások 
margójára
A jelentős és váratlan támogatásnak minden együttes 
örül, de több olyan társulat akad, amely így is mínusz-
ban lesz az önkormányzati elvonások miatt.  Hiába tű-
nik olyan hatalmasnak ez az összeg, a fenntartó vagy 
az önkormányzatok csökkentett támogatása miatt sok 
együttesnél így is csak a szinten tartáshoz elegendő.

Hol tart ma a zenekari muzsikusok képzése 
Magyarországon?
Miközben a világ számos helyén felismerték azt a tényt, 
hogy a zenei pályát választók legnagyobb része zeneka-
ri muzsikusként fogja hivatását gyakorolni, és ennek 
megfelelően optimalizálták az oktatási rendszert, ad-
dig Magyarországon – a zenekari próbajátékok tapasz-
talati alapján – úgy tűnik, hogy erősen egyoldalú, tech-
nikai jellegű és a szólisztikus művek elsajátítását célba 
vevő oktatás zajlik, amely többnyire figyelmen kívül 
hagyja a legnagyobb „felvevő piac” igényeit.

Együtt kell a csatát megnyerni
Interjú Falvay Attilával, a Nemzeti Filharmonikus 
Zenekar koncertmesterével. 1977-ben Strém Kálmán 
Könyvet adott közre „Hol vannak a magyar vonósok?” 
címmel, amelynek egyes interjúi akkoriban a Muzsi-
kában is megjelentek. Az azóta eltelt közel négy évti-
zedben rengeteg változás történt, és a magyar muzsi-
kusok előtt is megnyíltak a határok. De mintha a 
magyar hegedűsök kevésbé lennének eredményesek a 
nemzetközi próbajátékokon, mint más hangszereken 
játszó kollégáik.
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